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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "2023-ban miért azzal foglalkoznak, hogy mi történt 
2010 előtt ahelyett, hogy elmondanák, hogy miért nem emelik a családi pótlék, a GYES, a 
GYET és az anyasági támogatás összegét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Tisztelt Államtitkár Asszony!

 

A "Miért állítják, hogy "emelkednek a családi ellátások összegei", amikor a családi pótlék, a gyes,
a  gyet,  és  az  anyasági  támogatás  jövőre  sem  nő  egy  forinttal  sem?" című  kérdésemre  adott
válaszában (K/2475/1) arról írt, hogy „a baloldal folyamatosan visszaköszönő legnagyobb fájdalma
a  segélyezési  rendszerük  megszüntetése”. Annak  ellenére,  hogy  előtte  arról  ír,  hogy  baloldal
szüntette  meg  2006-ban  a  rendszeres  gyermekvédelmi  támogatást  (ami  kifejezetten  egy
segélytípusú ellátás volt), és hogy a baloldal rövidítette le a GYES idejét (ami funkciójában nem, de
nevében legalábbis segély volt).

A családtámogatási rendszer 2006-os átalakításának lényege az volt, hogy ne segélyszerű ellátással
(vagy ne a szülő munkaviszonya révén) juthasson hozzá a gyermek a családi támogatásokhoz. A
családi pótlék univerzalitásának megerősítése, az összeg közel duplájára emelése ezt célozta.

A GYES  (akkori  teljes  nevén:  gyermekgondozási  segély)  időtartamának  3  évről  2  évre  való
csökkentése pedig senkit nem érintett végül, mivel 2010-ben módosították azt.

Továbbá attól még, hogy Önök átneveztek ellátásokat (a rendszeres szociális segélyt foglalkoztatást
helyettesítő  támogatásra,  illetve  egészségkárosodási  és  gyermekfelügyeleti  támogatásra;  a
terhességi-gyermekágyi  segélyt  csecsemőgondozási  díjra;  a  gyermekgondozási  segélyt
gyermekgondozást segítő ellátásra), azok funkciója nem változott.



 
Ön szerint a századik kérdésre sem fog megváltozni a gondolkodásmódbeli különbség „nemzetért
elkötelezett polgári oldal és a baloldal között”. Ezzel kapcsolatban kérdezem:

• Ön szerint tehát a családi pótlék és a GYES, a GYET és az anyasági támogatás az és a
családi adókedvezmény, amiknek az összegét több mint 10 éve nem emelték, az 
SEGÉLY?

 

Válaszában múltszázadi korszakokat idéző nyelvezettel arról ír, hogy „a mi célunk az, hogy olyan
magabíró a saját sorsát alakítani képes, felelősségteljes családok legyenek, akik – képességeik és
lehetőségeik szerint – munkából tudják fenntartani magukat. Hisszük, hogy a munka megbecsülése,
a segély helyett munkabérből elérhető családtámogatásokban van hazánk jövője.”

• Ön szerint tehát a nem „magabíró” családok gyermekei nem is érdemesek 
támogatásra?

• Egyébként mit jelent Önnek, az, hogy „magabíró család”?
• Azok a családok, akik olyan térségben élnek, ahol a kormány hibás 

gazdaságpolitikája miatt is nagy a munkanélküliség, nincs elérhető munkahely, azok 
nem számítanak felelősségteljesnek?

Azt is mondja, hogy  „hiszünk a gondoskodó államban”. Ehhez képest előtte azt fejtegette, hogy
milyen a magukat fenntartani tud családokról szóló kép van a fejükben.

• Akkor kiről gondoskodjon az állam: a kormány és a Fidesz tagjairól és az ő 
családjaikról?

 

Majd azt is mondja, hogy az összetett támogatási rendszerből kiragadom a családi pótlékot, holott
kérdésemben  pont  arra  próbáltam  felhívnia  figyelmüket,  hogy  Önök  ragadják  ki  a  családi
támogatások közül a munkához kapcsolódókat, és mondják azt megtévesztően, hogy „a minimálbér
emelkedésével együtt januártól nőnek a családi támogatások összegei”.

 

De bármi is  történt  2010 előtt  vagy után,  a  lényeg az,  hogy 2023-ban Önök még mindig nem
emelték  a  családi  pótlék,  a  GYES,  a  GYET,  az  anyasági  támogatás,  de  még  a  családi
adókedvezmény összegét sem.

 

Mindezek miatt kérdezem:

• 2023-ban miért azzal foglalkoznak, hogy mi történt 2010 előtt ahelyett, hogy 
elmondanák, hogy miért nem emelik a családi pótlék, a GYES, a GYET és az 
anyasági támogatás vagy az adókedvezmény összegét?

 
Csak remélni tudjuk, hogy a magyar jövőt nem a Fidesz írja!
 
Várom válaszát!
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